

25.06.2025

-/aabk

Referat af Bestyrelsesmøde i DOF Nordvestjylland, afholdt onsdag den 18. juni 2025, via TEAMS.

Til stede: Martin (MHH), Jan (JSK) - delvis, Jens Kristian (JKK), Jørn (JFa), Gerner (GM), Søren (SK), Aase (AABK)

Fraværende: Henrik (HHN), Jens (JF), Kirsten Marie (KMH), **Sten (SN)**

.....

Ad 0: Velkommen samt korte nyheder

MHH bød velkommen til mødet, hvorefter der var en kort omgang bordet rundt.

Ad 1: Den endelige godkendelse af referater

Referaterne fra bestyrelsesmøderne 18. februar, 26. marts og 29. april godkendtes alle uden kommentarer.

Ad 2: Godkendelse af dagsordenen

Den fremsendte dagsorden godkendtes uden tilføjelse af yderligere punkter.

Ad 3: Diskussionspunkter

3.1 Diskussion: Den Grønne Trepert, hvad er der sket siden sidst, og hvad sker der nu?

MHH informerede om, hvad der er sket siden sidste møde. Materiale herom er sendt til bestyrelsen forud for mødet.

JFa har haft kontakt til bestyrelsen i DN Viborg for at høre, hvor de er i forhold til Den Grønne Trepert. Han kontakter dem igen efter dagens bestyrelsesmøde.

Tastum Sø og Nørreådal er fokusområder.

Skals å's udløb: Der følges op på projektet. JFa tager kontakt til Poul Blicher Andersen for at afklare med ham.

Kølsen Engsø: MHH synes, der er gjort et godt forarbejde, hvad sker der nu?

JKK anførte, at en udvidelse af Thy skal med i Den Grønne Trepert. MHH henviste til materialet om et stort samlet område i Thy.

Det blev aftalt, at emnet på temamødet den 12. august igen skal handle om Den Grønne Trepert.

JFa og MHH foreslog, at vi kunne læne os op ad DN, og arrangere et møde med dem for at høre, hvordan de arbejder med Den Grønne Trepert. MHH kontakter Gorm Wæhrens for at høre, om han kan komme et par timer og fortælle herom. Det skal være en hverdagsaften i august, inden mødet den 12.

Poul Blicher Andersen (PBA) inviteres til at deltage i mødet den 12. august.

Ad 7: Økonomi

JSK koblede sig på mødet for at berette om økonomien. Han oplyste, at der ikke er sket noget, siden regnskabet blev fremlagt. Kun småbeløb. Vedrørende omkostninger til Naturmødet oplyste han, at Fuglenes Hus betaler i første omgang, og så sender en regning til DOF NV.

JFa oplyste, at han og MHH har søgt Garant-Millionen om penge til 6 stk. Birdlife Lapwing 10 x 42 kikkerter og 2 stk. Birdlife Swan 20-60x80 mm Teleskoper. Han har efterfølgende oplyst, at pengene til køb af disse er bevilget.

JSK oplyste, at beslutning om bevilling af udstyr til blandt andet natlyt træffes i september.

JSK meldte allerede nu afbud til mødet den 12. august.

Ad 4: Projekter

Udskydes til mødet den 24. september. MHH og AABK finder en dato til diskussion af opgave-listen.

Ad 5: Arrangementer, herunder Gråmejsernes

AABK bad MHH rykke Mette for informationer om Trækfuglekurset.

AABK oplyste, at vi igen i år er blevet inviteret til at deltage i Frøslevdagen, der i år afholdes lørdag den 13. september, kl. 10.00 – 15.00. Hun har ikke selv mulighed for at deltage, så hun forsøger om en anden fra Arrangementsudvalget har lyst at tilrettelægge DOF's deltagelse. Hvis dette glipper, forsøger hun at skrive til Bestyrelsen.

JKK oplyste, at der kommer et fugletårn i Frøslev Kær, opført af Aage V. Jensen Fonden.

MHH mindede om Naturens Dag, der afholdes i uge 36, 1-7. september. AABK kontakter Steen Franch for at høre, om han kunne have lyst at deltage ved Hald Sø den 7. september.

Ad 6: Naturpolitisk udvalg

MHH har arbejdet med VE anlæg i Tjele, hvor Biocirc har ansøgt om et projekt større end først planlagt. Man har lyttet til naturorganisationerne og lavet naturområder i projektområdet, blandt andet vedrørende tajgasædgæs. PBA og Thorkil Brandt skriver høringssvar og sender dette til MHH, der sender det ind.

JKK oplyste, at der er møde den 26. juni vedrørende projekt Mors solceller.

Vedrørende Østerild-sagen, Hjardemål Klit, monitorer vi alt det, vi kan, og registrerer. JKK har set flere nye arter på sine ture i Vigsø, Hjardemål området.

Vedrørende møde i Naturpolitisk udvalg bliver det tidligst i november eller december, da PBA er optaget af Den Grønne Trepert og Tjele. Poul og MHH tales ved i september.

Ad 8: Hjemmeside, Facebook og andre medier

TV MV har haft et indslag om viber, der forsvinder i det åbne land. MHH har foretaget punkttælling af viber, resultat var 0 viber. Trist.

Vi søger stadig hjælper på hjemmesiden.

Ad 9: Kommende møder

Tirsdag den 12. august 2025 – Temamøde

Onsdag den 24. september 2025 – Ordinært møde

Torsdag den 23. oktober 2025 – Temamøde

Lørdag den 22. november 2025 – Projektmøde / Visionsmøde

Tirsdag den 13. januar 2026 – Ordinært møde

Torsdag den 5. februar 2026 – Temamøde

Lørdag den 21. februar 2026 – Generalforsamling

Ad 10: Eventuelt

MHH oplyste, at han har deltaget i Bioblits, og der er fundet ca. 500 arter, på Gitte Holms Biotop.

MHH foreslog, at man kunne lave Bioblits i Hjardemål Klit. Han spørger HHN, om det er en god idé.

Der er Bioblits lørdag ved Fussingø. Naturnationalparken indvies af Magnus Heunike.

JKK foreslog, at der eventuelt skulle være flere medlemmer i bestyrelsen. Der var enighed om, at der er plads til 1 eller 2 mere i bestyrelsen, eventuelt fra Viborg egnen, så bestyrelsen er godt fordelt over kommunerne.

Det skal også afklares, hvem der efter generalforsamlingen kan tage over som kasserer.

Referent

Aase Busk Kristensen